
Začali jsme stavět cyklostezku v Meránu! 
V roce 2012 až 2013 nechal zpracovat Dobrovolný svazek obcí Kamenné Vrchy na svém území technickou 
studii a projektové dokumentace cyklodopravy. Jednalo se o katastrální území obcí Křižovatka, Luby, 
Milhostov, Nový Kostel, Plesná, Skalná, Třebeň a Velký Luh. Šlo o logický celek a stezky na sebe 
v jednotlivých obcích navazovaly. Účelem tehdy bylo navrhnout nové cyklostezky a cyklotrasy a zvýšit tak 
atraktivitu územní a turistický ruch, společenský růst obyvatelstva a v neposlední řadě zvýšit bezpečnost 
turistů a cyklistů, kteří jinak používají stávající cyklotrasy vedené často po nebezpečných silnicích, či 
nebezpečně křižující silnice. Bohužel většina z těchto projektů nebyla dosud realizována. 
Jednou ze zamýšlených projektů byla i trasa pod označením „U8d – Lesní stezka Merán“. Tento projekt 
jsme se rozhodli uvést v život, a začátkem letošního roku jsme požádali na Karlovarském kraji o dotaci, 
vypsali výběrové řízení na zhotovitele. Do výběrového řízení se přihlásily čtyři firmy. Nejvýhodnější 
nabídku podala firma KV Realinvest s.r.o. s nabídkovou cenou ve výši 745.795,18 Kč. Z Karlovarského 
kraje jsme získali dotaci ve výši 182.000,- Kč. V červenci jsme předali staveniště realizační firmě a už se 
buduje. 
Trasa stezky využije na svém počátku stávající komunikaci na p.p.č. 503, k.ú. 
Dolní Luby a vyústí u autoservisu v Chebské ulici. Konstrukce stezky bude 
přizpůsobena okolnímu lesnímu porostu a terénním možnostem. Stavební 
úpravy budou plně respektovat stávající šířku stezky, která je dána vzrostlými 
stromy a okolním terénem. Dojde k prořezu stávajících poškozených větví 
stromů a to tak, že bude zřízen bezpečný koridor pro stavební stroje. Následně 
dojde k strojnímu odstranění zeminy na únosný podklad. Poté bude proveden 
návoz a rozprostření požadovaného stavebního materiálu. Povrch cesty bude 
zpevněn drceným kamenivem. Celková délka stezky Merán je 1.099,1 metrů. 
Práce by měly být dokončeny nejdéle letos v říjnu.  
Součástí projektu však nebyla oprava stávajícího můstku přes potok Lubinka 
u autoservisu. Vzhledem k tomu, že tento můstek je v havarijním 
a nedostačujícím stavu, zadali jsme zpracovat projektovou dokumentaci na 
opravu, respektive zcela nový mostek, který bude z pororoštu. Mám přislíbeno, 
že potřebná vyjádření a povolení budou vydány v září, tak aby se stihl můstek 
opravit současně s probíhající stavbou v Meránu.  
Dalším úsekem, který bychom chtěli realizovat, je úsek z Dolních Lubů do Božetína, tak abychom plynule 
navázali na nyní budovanou stezku v Meránu. Již vloni jsme podali žádost o dotaci do MAS 21. Zde naše 
žádost vyhrála v bodovém hodnocení, avšak při kontrole projektové dokumentace byly nalezeny zásadní 
projektové chyby, které jsme nebyli schopni ve stanoveném termínu odstranit a museli jsme žádost o dotaci 

stáhnout. Tato projektová dokumentace je již opravena 
a teď se připravuje opětovná žádost o podání dotace do 
MAS 21. Dále podáme žádost o úsek cyklostezky vedoucí 
ze Hřbitovní ulice směrem na Flusberg. Obě žádosti 
budou podány v měsíci srpnu. 
Další připravovanou etapou je rozšíření stávajícího 
chodníku v Chebské ulici na cyklostezku pro smíšený 
provoz cyklistů i pěších od Malého náměstí směrem 
k servisu a dále o novou část vedoucí ke garážím a na 
Dolní Luby. Ing. Vladimír Vorm, starosta města 
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INFORMACE Z RADNICE 

Rekonstrukce areálu Odboru správy majetku města Luby 

Postupná rekonstrukce areálu OSMM pokračuje. V loňském roce se objekt připojil na kanalizaci, došlo 
k výměně oken, vytápění na tuhá paliva bylo nahrazeno plynovým kotlem. Letos se odstranily starý 
nevyhovující plechový sklad, který sousedil přímo s budovou a také nevyužívaná nájezdová rampa. Jakmile 
bude dokončeno stavební povolení, zahájí se výstavba nového skladového prostoru a garáže pro techniku. 
Zároveň s tím začnou již dlouho připravované práce na nové fasádě hlavní budovy.  Objekt bude zateplen 
polystyrenem, střecha dostane nový nátěr, a staré okapové žlaby a svody budou vyměněny. Po zdárném 
dokončení bude v příštích letech následovat asfaltová úprava povrchu dvora a zbudování nové opěrné zdi 
včetně oplocení kolem areálu. vedoucí OSMM – Ing. Lukeš Martin 

Rekonstrukce dolní školy 

Jedna z posledních budov v majetku města, která neprošla nebo neprochází rekonstrukcí, je budova dolní 
školy a školní jídelny. Během jara se upravila již zpracovaná projektová dokumentace tak, aby se mohlo 
požádat o dotaci na zateplení budovy a vzduchotechniku do školní kuchyně. Dále se zpracovala projektová 
dokumentace k odvodnění budovy, se záchytnou nádrží na vodu z dotačního programu „dešťovka“.  
V červenci výběrová komise  řídícího  orgánu  operačního  programu  životního  prostředí  na  období 
2014–2020 Ministerstva životního prostření ČR doporučila projekty k financování. Na zateplení budovy 
získáme 3.072.599,60 Kč (celkové náklady 7.681.499 Kč), na vzduchotechniku v kuchyni a jídelně 
2.974.409,90 Kč (celkové náklady 4.249.157 Kč). Žádost o dotaci na zmiňovanou dešťovku se podávala 
později, bude rozhodnuto v následujících týdnech. To nám však již nebrání v tom, abychom začali 
připravovat výběrové řízení na zhotovitele stavby, aby byl vybrán během podzimu, a na jaře, hned jak 
počasí dovolí, se začalo s realizací.  

Probíhající rekonstrukce a stavby v Lubech v letních měsících  

 Dům dětí a mládeže a školní družina – hned na začátku letních prázdnin jsme předali budovu 
společnosti VARO, s.r.o., která podala nejvýhodnější nabídku ve výši 1.088.068,60 Kč. Tato společnost 
provede kompletní rekonstrukci sociálních zařízení v prvním a druhém patře včetně nové 
elektroinstalace.  

 MKS a městská knihovna – k již probíhající rekonstrukci knihovny byla koncem července 
vysoutěžena společnost, která plynule naváže na kompletní rekonstrukcí vstupní chodby zadního traktu 
MKS a sociálního zařízení.  Nejvýhodnější nabídku podala společnost ColorMax, s.r.o. v ceně 
1.429.709,- Kč. 

 Rozšíření teplovodu z kotelny U Pily – v srpnu se začne kopat rozšíření teplovodu od Euromarketu 
směrem k objektům č.p. 143 v Revoluční ulici a č.p. 175 v Masarykově ulici. Následně budou v obou 
objektech instalovány nové výměníkové stanice a nové rozvody topení. 
Nyní se buduje nový plynový kotel včetně rozvodů v městském domě v Sokolovské ulici č.p. 224. 

 Výstavba nových kanalizačních stok a vodovodních přípojek – mezi ulicí Družstevní a Růžovým 
Vrchem začne výstavba nové kanalizace a vodovodních přípojek k nově síťovaným pozemkům 
určeným k výstavbě rodinných domů. 
Dále bude položena nová kanalizační stoka k nově síťovaným pozemkům určeným k výstavbě 
rodinných domů v Průběžné ulici. Oba projekty vysoutěžila společnost Algon a.s. za nabídkové ceny 
v souhrnu 1.939.898 Kč. 

 Zkušební provoz kogeneračních jednotek – v srpnu budou zprovozněny do zkušebního provozu nové 
kogenerační jednotky v kotelnách U Pily a Tovární ulici. 

 Pokládka nových povrchů silnic – v Průběžné ulici začnou stavební práce na tělesu nové komunikace 
včetně nového živičného povrchu. Rovněž se začne s pokládkou nového asfaltového povrchu 
ve Hřbitovní ulici (od křižovatky u „pštrosa“ k hřbitovu). Vlastní pokládka asfaltu by měla proběhnout 
3. a 4. září. Stavbu bude provádět společnost Algon a.s., která vyhrála ve výběrovém řízení. 
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Dohromady budou stát obě akce 1.117.279 Kč. Zde žádám v době rekonstrukce projíždějící řidiče 
a občany o shovívavost a opatrnost. 

 Dále probíhají práce na bytovém domě v Zahradní ulici, sportovní hale, dokončují se fasády městských 
bytových domů v Chebské ulici (v jednosměrce, zadní trakt směrem ke Svatému kopečku) a další 
opravy.  

 K dalším projektům, u kterých jsou v současné době připravována výběrová řízení, a jejich realizace 
začne na podzim, se vrátím zase příště. 

Připravovaný vodovod a kanalizace v částech města Pětidomí, Sokolovské ulice a Horních Lubů – 

aktuální stav věci 

V uvedených částech města byla teď v červnu dokončena projektová dokumentace a nyní byly požádány 
dotčené orgány o vydání stanovisek. Po jejich obdržení bude podána žádost o vydání územního a stavebního 
povolení. Když vše půjde dle předpokladů, nejdéle do konce roku by mohlo být povolení vydáno 
a vstoupíme do jednání se společností Chevak, a.s. o zajištění financování projektu (podání žádosti 
o dotaci). V tuto chvíli nemůžu uvést přesný termín realizace, ale budeme se snažit, aby vše proběhlo co 
nejdříve. Ing. Vladimír Vorm, starosta města 

Humor 
• Období mezi: „Já tebe také“ a „Ty mě můžeš také …“, 

nazýváme vztah. 

• Manžel k manželce: „Co bude dnes k obědu?“ 
„Nic.“ 
„Ale to už jsme měli včera.“ 
„Já vím, navařila jsem na dva dny.“ 
 

Kaufland v Lubech 
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Společenská kronika 
V měsíci srpnu 2020 oslaví 

významné životní výročí tito občané 

města Luby:  

Skořepová Ludmila 

Hornický Václav 

Kohoutová Irena 

Kubík Jaroslav 

Cízlerová Taťána 

Hošťálek Jan 

Doudová Věra 

Bastl Václav 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme!  

 

 

Sportovní klub Luby informuje 
Sportovní klub Luby má v současné době k dispozici 

3 tenisové kurty na hraní. Hráči chodí hrát průběžně po 

celý týden včetně sobot a nedělí, není stanovený pevný 
termín. K dispozici máme také kompletně zajištěnou 

klubovnu, kde jsou jednak místa k sezení, místo na 

převlečení, funguje zde elektřina a je sem zavedená voda 

včetně odpadu. Součástí tohoto areálu je také chemické 
WC tzv. TOI-TOI.  

Tenisové dvorce je třeba udržovat průběžně po celou 

hrací sezonu, a tak se na brigádách postupně střídají 

jednotliví členové: Dohnal Petr, Ježek Zdeněk st., Ježek 
Václav, Ježek Zdeněk ml., Pěnkava Jan, Čácha David 

a Čáchová Lucie. K údržbě areálu samozřejmě patří také 

pravidelné sekání trávy. K tomu již využíváme nově 
pořízenou benzínovou strunovou sekačku a benzínovou 

sekačku s pojezdem. K dnešnímu dni jsme odpracovali 

na údržbě areálu zhruba 140 hodin. 

Nedílnou součástí areálu jsou také dva kurty na plážový 

volejbal. Ty však zatím nejsou využity, protože 
o volejbal v Lubech není zájem. Jsou zde také branky na 

plážový fotbal, ten ale také nikdo nehraje. Je to ohromná 

škoda, protože prostředí je zde krásné. 

Členové Sportovního klubu Vás rádi uvítají v našem 
areálu, kde si můžete trochu zasportovat a udělat něco 

málo pro své zdraví. Více informací poskytneme na 

telefonu 723 259 769. 

Přejeme Vám hezké léto a hlavně pevné zdraví. 

Jan Pěnkava, předseda SK Luby 

 

PLYNOSERVIS 
voda-topení-plyn 

 

Martin Forrai 
 

• opravy, montáže, servis plynových kotlů, 

topidel, karem a ohříváků vody různých 

typů a značek 

• pravidelné prohlídky, revize, čištění 

plynových spotřebičů  

• opravy a údržba plynových spotřebičů 

a jejich uvádění do provozu 

• kontroly úniku plynu, měření emisí  

 

Kontakt: 

Martin Forrai 

tel.: 724 349 306, e-mail: forrai@volny.cz 

Palackého 1399/70, 358 01 Kraslice 

 

Inzerce 

P r o d e j   s l e p i č e k 
Drůbež Červený Hrádek prodává slepičky 

 

Tetra hnědá, 

Dominant ve všech barvách, 

Green Shell – typu Araukana,  

Dark Shell – typu Maranska. 

Stáří slepiček: 

15 – 19 týdnů - cena 169 – 219 Kč/ks 

Prodej se uskuteční: 

Luby - u benzínky ve 14.35 hodin 

v sobotu 8. srpna 

Případné bližší informace Po - Pá 9.00 - 16.00 hod: 

601576270, 28605840, 

http://www.drubezcervenyhradek.cz 

Poděkování 
Chci tímto poděkovat všem, kteří se přišli 

rozloučit s mým manželem 

Františkem Vaňkem. 

Marie Vaňková 
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Letní rozchození – pozitivní šok! 
O tom, že se Jarní rozchození z důvodu vyhlášeného nouzového stavu v souvislosti s Koronavirem nekonalo, asi 
netřeba psát. Zrušených či na pozdější dobu odložených akcí bylo více. 
Situace se naštěstí do léta zklidnila, sportovní, kulturní a jiné aktivity byly opět povoleny. 
A tak členové Turistického oddílu rychle 
zareagovali a připravili plán akcí na druhé pololetí. 
Odložené Jarní rozchození – nyní Letní rozchození 
– tak odstartovalo naši turistickou sezonu. 
V sobotu 18. července nás u hasičárny čekal šok. 
84 turistů!!! To tu snad ještě nebylo. Více jak dvě 
třetiny tvořili němečtí turisté, kteří již také měli 
doporučeného pobytu doma dost, a tak s radostí 
přijali naši nabídku a vyrazili s námi ven do volné 
přírody. 
Oběd a občerstvení jsme měli objednané na zámku 
Nový dvůr v Novém Kostele. Když starosta 

a majitel objektu Ota Teuber slyšel, kolik nás je, byl také v šoku. Souběžně 
se na zámku konala i svatba, a tak byla obava, jak to kuchaři zvládnou. Nu, 
zvládli to na jedničku. Ale trochu jsme jim pomohli, přicházeli jsme totiž 
s velkým odstupem. „Rychlonožky“ již byly na zámku, osmdesátileté 
babičky v lese nad Opatovem … To byl trochu problém, chyběl 
i „regulovčík“, který by je na odbočce nasměroval správným směrem, 
nebylo ani značení. Nějak jsme měli za to, že se půjde společně. Nu – nešlo. 
Je to poučení pro příště.  
Cestu domů si ze zámku každý zvolil sám. Někteří pěšky, jiní linkovým 
autobusem či osobními auty. Na vlak tak šlo s Tomášem Lencem jen 
11 turistů. 

Jménem Turistického oddílu a všech turistů tímto děkuji panu Teuberovi a jeho kolektivu za příjemné prostředí, 
rychlou obsluhu a dobré jídlo. Vše zvládli v pohodě a s přehledem! 
Němečtí turisté, kteří zde byli poprvé, nechtěli ani věřit, že jsou obsluhováni v nádherné zámecké místnosti. To ještě 
nezažili! Věřím, že se o tuto skutečnost podělí s dalšími. Za Turistický oddíl Luby Jan Kreuzinger 

 

 Holubářství v podmračených Sudetech – 2. část 
Publikováno v periodiku Chovatel 1/2019 

Z hlediska našeho koníčku chovatelství, bylo zajímavé stěhování odvezeného nábytku z příhraničí do 
vnitrozemí. Nákladové nádraží v Plzni bylo přeplněné českými běženci ze Sudet. Veškerá doprava 
nákladními automobily a koňskými povozy byla beznadějně zamluvená. Hrozilo poškození nábytku 
případnými dešťovými přeháňkami. A jaké bylo rozuzlení? Na pomoc mým prarodičům vyrazili dva 
mohutní psi - bernardýni - doudleveckého zahradníka Krásného. Ty využíval k dopravě vypěstované 
zeleniny na městské trhy. Dva velcí hafani zdárně přestěhovali nábytek, do několika kilometrů vzdáleného 
domova, v plzeňské čtvrti Slovany. Nutno dodat, že se při cestě do kopce pořádně „zapotili“. 
Podruhé unikli čeští zaměstnanci smrti těsně před platností tzv. „Mnichova“. Polovojenské skupiny 
Sudetoněmeckého sboru dobrovolníků obsadili Schönbach. Čeští strojvůdci byli již přes rok vybaveni 
pistolemi pro svoji obranu. Místní německá samospráva vyzvala české státní zaměstnance, aby odevzdali 
přidělené zbraně. Ti samozvanou autoritu neuznávali a zbraně si ponechali. Na strojvůdce přišlo udání, že 
se nepodvolili rozkazu Ordnerů. Paradoxně přišlo od manželky českého strojvůdce ze smíšeného 
manželství. Po příjezdu vlaku vedeného mým dědou, došlo k rozdělení posádky a cestujících na dvě 
skupiny. Německy mluvící občané byli propuštěni. Česky mluvící státní zaměstnanci byli určeni k popravě 
v nedalekém lomu. Díky duchapřítomnosti českého výpravčího byl o záměru Ordnerů informován 
Československý vojenský pluk. Ten pomocí bleskové operace „pochodu smrti“ zabránil. A jak ze 
Schönbachu čeští strojvůdci unikli? Děda měl informaci, že Ordneři na něj a další strojvůdce čekají v jiné 
stanici, kde československá armáda neoperovala. Děda sedl do motoráku a s dalšími Čechy projížděl 
všechny stanice, které nebyly pod kontrolou československé armády bez zastavení. Motorák zabrzdil až 
v Chebu, kde předal vůz s cestujícími naší armádě a odjel vlakem spěšně s ostatními Čechy do Plzně. 
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A co vedlo k takovému obratu vzájemných vztahů českého a německého obyvatelstva v příhraničí?  
V Sudetoněmecké veřejnosti panovalo přesvědčení, že prosazování svých nacionálních požadavků oproti 
pražské vládě bylo neúčinné. Politika Československa vedla k posilování slovanského vlivu v příhraničí na 
úkor neslovanského obyvatelstva. Přispíval k tomu také státem podporovaný spolek Národní jednota 
Pošumavská a jeho podpora při výstavbě českých škol v příhraničí. Uvedené aspekty a další souvislostí 
vedly k posilování vzájemných vztahů sudetských Němců a sousedního Německa pod vedením Adolfa 
Hitlera. A to přesto, že z náboženského hlediska šla každá krajina v minulosti (v dobách mocnářství) jinou 
cestou. Čeští Němci byli převážně katolíci, sousední Němci protestanti. V Sudetech začala vítězit již 
zmíněná proněmecká nacionální strana SDP (1935 - 63,1 %). 
Překvapivě jinak tomu bylo v případě německy mluvících holubářů v Schönbachu. Ti s nastolenými poměry 
a nacionální politikou nesouhlasili. A jaký byl důvod? Drtivá většina chovatelů byla členy sudetské sociální 
demokracie (DSAP). Ta před Mnichovem patřila k loajálním partajím Československa. Z těchto důvodů 
byl schönbašský holubářský spolek členem Ústředního svazu spolků chovatelů poštovních holubů se sídlem 
v Brně. V roce 1933 bylo u nás evidováno 128 organizací včetně vojenských holubníků. Několik z nich 
bylo založeno německy mluvícím obyvatelstvem. Na rozdíl od drobnochovatelství, se poštovní holubářství 
z příhraničí neseparovalo. 
Na základě uvedených události se schönbašstí holubáři odhodlali k překvapivému kroku. Na protest proti 
těmto nelidským krokům mezi spoluobčany a politice sousedního Německa, se krátce po odstoupení Sudet 
Německu, odhodlali k neočekávanému protestu. Jednoho dne se probudivší schönbašské obyvatelstvo 
setkalo s dech beroucím zážitkem. Na hlavním rynku objevili občané města, nebývale vysokou pyramida 
zkrvavených holubích těl. Mnoho set (podle některých svědků tisíců) holubů bez hlavy, bylo mementem 
zatahující se oblohy nad příhraničními oblastmi tehdejšího Československa. Tento akt aktivního odporu 
nezůstal bez následků. V tehdejší době se na holubářství a především poštovní, pohlíželo, jako na důležitou 
složku armády. S poštovními holuby nešlo nakládat podle svobodné vůle. Mnoho aktérů tohoto protestu 
bylo za svůj čin odsouzeno. Německy mluvící obyvatelé – holubáři – z odtržených Sudet, se paradoxně 
stali prvními „klienty“ ve vznikajících německých koncentračních táborech.  
Cílem zveřejněného příběhu bylo přispět střípkem do mozaiky složitého soužití našich slovanských 
a neslovanských chovatelů v bývalých zemích Koruny české. Z výše uvedených řádek vyplývá, že německy 
mluvící holubářskou obec v našem příhraničí ovlivňovala politická situace nejenom vnitřní (Češi a Němci 
žili spíše vedle sebe, než spolu) a vnější (nástup Hitlera k moci). Z příběhu vyplývá, že problém nebyl 
černobílý. Nástup fašismu si vybíral krutou daň u obou hlavních národností našeho státu. Holubáře 
nevyjímaje. Definitivní tečkou za vyspělým německým holubářstvím v našem příhraničí, potažmo 
drobnochovatelstvím, učinilo poválečné uspořádání. Německy mluvící obyvatelstvo, včetně chovatelů bylo 
odsunuto. Dle údajů docenta historie Dr. Sylvestra Chrastila, nám tímto krokem z našeho povědomí ubyla 
minimálně třetina tehdejších holubářských struktur. 
A jaký vliv měl odsun německého obyvatelstva ze Sudet, na holubí plemena chovaná v našem příhraničí? 
Většina plemen vyšlechtěná našimi německy mluvícími spoluobčany od nás však nezmizela. Jejich chovy 
poklesly, ale udržely se. Díky tomu u nás chováme pestrou paletu plemen holubů vzniklých na území 
Českého království. Jednu část „vytvořili“ čeští (slovanští) spoluobyvatelé české země. Druhou chovatelé 
němečtí (neslovanští). Uvedené historické souvislosti našeho holubářství mnoho členů holubářské obce již 
pozapomnělo. 
Na závěr si dovolím propojení minulosti se současností. Důvodem je pronesený výrok kancléřky Angely 
Merkelové z 20. 6. 2018 v Berlíně. V něm se vyjadřovala k poválečnému vysídlení Němcům ve střední 
a východní Evropě. V projevu sice přiznala vinu Německa na vzniku II. světové války. Těžko pochopitelný 
byl její výrok, že pro vyhnání neexistovalo ani morální, ani politické ospravedlnění. Mezi chovateli žije 
ještě mnoho pamětníků a jejich potomků, formovaných válečnými událostmi. Svými příběhy vyvracejí 
vyřčená slova kancléřky Merkelové.  Jedním z nich byl příběh mého dědy. 

Ing. Aleš Bukovský, MSc. 

Obrazová příloha v příštím čísle. 
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